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Sēdi vada:  
Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas (turpmāk - RAPLM) 
valsts sekretāra vietnieka pienākumu izpildītāja  

Arina Andreičika 

 
Piedalās: 

 

Liepājas pilsētas pašvaldības Attīstības pārvaldes projektu vadītāja Egita Sieka 
Finanšu ministrijas (turpmāk – FM) Eiropas Savienības (turpmāk - ES) fondu 
stratēģijas departamenta direktors 

Aleksandrs Antonovs 

Satiksmes ministrijas (turpmāk - SM) valsts sekretāra vietnieks Andulis Židkovs 
Ekonomikas ministrijas valsts sekretāra vietnieks  Andris Liepiņš 
Zemgales plānošanas reģiona izpilddirektors Raitis Vītoliņš 
Vidzemes plānošanas reģiona attīstības padomes priekšsēdētāja vietnieks Andris Neimanis 
Jelgavas pilsētas pašvaldības Attīstības un pilsētplānošanas pārvaldes vadītāja Gunita Osīte 
Valmieras pilsētas pašvaldības izpilddirektora vietnieks  Māris Heinols 
Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsēdētāja pirmais vietnieks Jānis Vītoliņš 
Rēzeknes pilsētas pašvaldības priekšsēdētājs Juris Guntis Vjakse 
Vides ministrijas Investīciju departamenta Investīciju stratēģijas nodaļas 
vadītāja 

Jolanta Jansone 

Labklājības ministrijas ES struktūrfondu departamenta Struktūrfondu 
politikas nodaļas vecākā eksperte 

Inga Krīgere 

Latgales plānošanas reģiona Attīstības padomes priekšsēdētājs Andris Vaivods 
Sēdē nepiedalās:  
Rīgas pilsētas pašvaldības Pilsētas attīstības departamenta Starptautisko 
projektu nodaļas vadītājs 

Mārtiņš Menniks 

Ar padomdevēja tiesībām piedalās:  
RAPLM Attīstības plānošanas departamenta direktore Indra Ciukša 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktora pienākumu izpildītāja Ināra Buda 
FM ES fondu stratēģijas departamenta Publiskās infrastruktūras plānošanas 
nodaļas vadītāja 

Inese Lase 

Ventspils pilsētas pašvaldības izpilddirektora vietniece investīciju jautājumos Kristīne Krasovska 
Kurzemes plānošanas reģiona plānotāja Inga Marksa 
Latgales plānošanas reģiona administrācijas vadītāja Iveta Maļina-Tabūne 
Latgales plānošanas reģiona Attīstības un plānošanas nodaļas vadītāja Ingrīda Bernāne 
Jelgavas pilsētas pašvaldības projektu vadības speciāliste Sandra Liepiņa 
Aizkraukles novada domes priekšsēdētājs Vilnis Plūme 
Valsts reģionālās attīstības aģentūras (turpmāk - VRAA) direktore Anna Vītola - Helviga 
VRAA direktores vietniece programmas ieviešanas jautājumos Sandra Cakule 
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VRAA Projektu ieviešanas un uzraudzības departamenta direktors Haldors Ivanovskis 
VRAA Projektu atbalsta departamenta Struktūrfondu projektu atbalsta 
nodaļas vadītājs 

Zigmārs Grūbe 

Valmieras pilsētas pašvaldības Attīstības nodaļas vadītāja Zenta Iļķēna 
Līvānu novada pašvaldības Investīciju un attīstības daļas vadītāja  Gunta Ozoliņa 
Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors   Einārs Zēbergs 
Smiltenes pilsētas pašvaldības projektu vadītājs Valdis Poikāns 
Sēdi protokolē:  
RAPLM Attīstības plānošanas departamenta Reģionālās politikas nodaļas 
pārvaldes vecākā referente 

Aiga Vanaga-Poriķe 

 

Sēdi sāk plkst. 14.00 

A.Andreičika iepazīstina Koordinācijas padomes sēdes dalībniekus ar darba kārtību.  
 
 

Par Aizkraukles novada projekta ideju „Aizkraukles kultūras un izglītības iestāžu 
infrastruktūras attīstība, energoefektivitātes paaugstināšana” 

 
Ziņo: Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors E.Zēbergs 

Zemgales plānošanas reģiona izpilddirektors R.Vītoliņš 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktora p.i. I.Buda  

Diskusijā piedalās: A.Antonovs  

E.Zēbergs informē par Aizkraukles novada projekta ideju „Aizkraukles kultūras un izglītības 
iestāžu infrastruktūras attīstība, energoefektivitātes paaugstināšana”, ko novada pašvaldība ir 
iecerējusi virzīt Eiropas Reģionālās attīstības fonda 2007.-2013.gadam (turpmāk – ERAF) 
pilsētvides prioritātes „Policentriska attīstība” (turpmāk – pilsētvides prioritāte) finansējuma 
saņemšanai.  

R.Vītoliņš informē, ka Zemgales plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu un aicina 
Koordinācijas padomes locekļus atbalstīt Aizkraukles novada pašvaldības projekta ideju 
turpmākai virzībai pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai. 

I.Buda informē, ka kopumā RAPLM pozitīvi vērtē projekta ideju un aicina Koordinācijas 
padomes locekļus atbalstīt Aizkraukles novada pašvaldības projekta ideju „Aizkraukles 
kultūras un izglītības iestāžu infrastruktūras attīstība, energoefektivitātes paaugstināšana” 
turpmākai virzībai pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai. Vienlaikus aicina, gatavojot 
projekta pieteikumu, projekta idejas skaidrākam izklāstam un pamatotībai izvēlēties tādus 
ietekmes rādītājus, kas ir izmērāmi un sasniedzami projekta īstenošanas rezultātā, kā arī atbilst 
projekta un 3.6.1.1.aktivitātes „Nacionālas un reģionālas nozīmes attīstības centru izaugsmes 
veicināšana līdzsvarotai valsts attīstībai” mērķim. 

A.Antonovs norāda, ka Aizkraukles novada pašvaldība plāno veikt ieguldījumus izglītības 
iestāžu renovācijā un energoefektivitātes paaugstināšanā, kas ir Izglītības un zinātnes 
ministrijas (turpmāk - IZM) kompetencē un atbilst pārziņā esošās 3.1.3.2.aktivitātes „Atbalsts 
vispārējās izglītības iestāžu tīkla optimizācijai” mērķim. Taču, ņemot vērā, ka IZM 
3.1.3.2.aktivitātes atbalsta apmērs ir ierobežots, projekta idejas virzība pilsētvides prioritātes 
atbalsta saņemšanai ir atbalstāma, Aizkraukles novada pašvaldībai norādot, ka netiek plānots 
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sniegt projekta pieteikumu IZM pārziņā esošās 3.1.3.2.aktivitātes „Atbalsts vispārējās izglītības 
iestāžu tīkla optimizācijai” ietvaros. 

Koordinācijas padome nolemj:  

 atbalstīt Aizkraukles novada projekta idejas „Aizkraukles kultūras un izglītības iestāžu 
infrastruktūras attīstība, energoefektivitātes paaugstināšana” turpmāku virzību 
pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai; 

 gatavojot projekta pieteikumu, projekta idejas skaidrākam izklāstam ņemt vērā 
RAPLM atzinumā sniegtos komentārus. 

 

Par Līvānu novada projekta ideju 
 „Cilvēka dzīvesvides kvalitātes uzlabošana Līvānu pilsētā” 

 
Ziņo: Līvānu novada domes Investīciju un attīstības daļas vadītāja G.Ozoliņa 

Latgales plānošanas reģiona Attīstības un plānošanas nodaļas vadītāja I.Bernāne  
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktora p.i. I.Buda 

G.Ozoliņa informē par Līvānu novada pašvaldības projekta ideju „Cilvēka dzīvesvides 
kvalitātes uzlabošana Līvānu pilsētā”, ko pašvaldība ir iecerējusi virzīt ERAF pilsētvides 
prioritātes finansējuma saņemšanai. 

I.Bernāne informē, ka Latgales plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu par Līvānu 
novada pašvaldības plānoto projekta ideju un aicina Koordinācijas padomes locekļus atbalstīt 
Līvānu novada pašvaldības projekta idejas turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta 
saņemšanai. 

I.Buda informē, ka RAPLM pozitīvi vērtē Līvānu novada pašvaldības projekta ideju „Cilvēka 
dzīvesvides kvalitātes uzlabošana Līvānu pilsētā” un atbalsta tās turpmāku virzību pilsētvides 
prioritātes atbalsta saņemšanai. Vienlaikus aicina, gatavojot projekta pieteikumu, projekta 
idejas skaidrākam izklāstam un pamatotībai izvēlēties tādus ietekmes rādītājus, kas ir 
izmērāmi un sasniedzami projekta īstenošanas rezultātā, kā arī atbilst projekta un 
3.6.1.1.aktivitātes „Nacionālas un reģionālas nozīmes attīstības centru izaugsmes veicināšana 
līdzsvarotai valsts attīstībai” mērķim. 

Koordinācijas padome nolemj: 

 atbalstīt Līvānu novada pašvaldības projekta idejas „Cilvēka dzīvesvides kvalitātes 
uzlabošana Līvānu pilsētā” turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta 
saņemšanai; 

 gatavojot projekta pieteikumu, projekta idejas skaidrākam izklāstam ņemt vērā 
RAPLM atzinumā sniegtos komentārus. 

 

Par Ventspils pilsētas projekta ideju  
„Ielu infrastruktūras attīstība Ventspilī” 

 
Ziņo: Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja pirmais vietnieks J.Vītoliņš 

Kurzemes plānošanas reģiona plānotāja I.Marksa  
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktora p.i. I.Buda 
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Diskusijā piedalās: A.Židkovs, A.Antonovs, I.Buda, J.Vītoliņš 

J.Vītoliņš informē par Ventspils pilsētas pašvaldības projekta ideju „Ielu infrastruktūras 
attīstība Ventspilī”, ko pašvaldība ir iecerējusi virzīt ERAF pilsētvides prioritātes finansējuma 
saņemšanai. 

I.Marksa informē, ka Kurzemes plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu par 
Ventspils pašvaldības plānoto projekta ideju „Ielu infrastruktūras attīstība Ventspilī” un aicina 
Koordinācijas padomes locekļus atbalstīt Ventspils pilsētas pašvaldības projekta idejas 
turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai. 

I.Buda informē, ka kopumā RAPLM pozitīvi vērtē Ventspils pašvaldības projekta ideju „Ielu 
infrastruktūras attīstība Ventspilī” un atbalsta tās turpmāku virzību pilsētvides prioritātes 
atbalsta saņemšanai. Vienlaikus lūdz skaidrot projekta rezumējuma sadaļā „Projekta ietekme 
uz apkārtējām teritorijām” minētās privātmāju būvniecības attīstības tempa sekmēšanas 
saistību ar 3.6.1.1.aktivitātes „Nacionālas un reģionālas nozīmes attīstības centru izaugsmes 
veicināšana līdzsvarotai valsts attīstībai” mērķi. I.Buda aicina, gatavojot projekta pieteikumu, 
izvēlēties tādus ietekmes rādītājus, kas ir izmērāmi un faktiski sasniedzami projekta 
īstenošanas rezultātā, kā arī atbilst projekta un 3.6.1.1.aktivitātes mērķim. 

J.Vītoliņš informē, ka ieguldījumi tiks veikti publiskās infrastruktūras attīstībā, kas savukārt 
veicinās privāto investīciju piesaisti privātmāju būvniecībai, tādējādi veicinot Ventspils pilsētas 
kā reģionālas nozīmes attīstības centra pieejamību un sasniedzamību. 

A.Židkovs interesējas, vai zeme, uz kuras ir plānots izveidot brauktuves ir pašvaldības 
īpašumā, ņemot vērā, ka ieguldījumi nevar tikt veikti uzņēmēju vai privāto attīstītāju īpašumos. 

J.Vītoliņš informē, ka Ventspils pilsētas pašvaldības pārstāvji ir lūguši FM viedokli par 
privātas uzņēmējdarbības finansēšanas risku, taču norādīts, ka šāds risks nepastāv, jo zeme 
pieder Ventspils pašvaldībai.  

Koordinācijas padome nolemj: 

 atbalstīt Ventspils pilsētas pašvaldības projekta idejas „Ielu infrastruktūras attīstība 
Ventspilī” turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai; 

 gatavojot projekta pieteikumu, projekta idejas skaidrākam izklāstam ņemt vērā 
RAPLM atzinumā sniegtos komentārus. 

 

Dažādi 

Ziņo: RAPLM valsts sekretāra vietnieka p.i. A.Andreičika 

A.Andreičika informē par š.g. 23.februārī organizēto starpinstitūciju sanāksmi par ES fondu 
aktivitāšu papildinātību un pārklāšanās riska novēršanu ūdenssaimniecības sektorā Vides 
ministrijas un RAPLM aktivitātēs. Sanāksmes dalībnieki vienojās, ka: 

 demarkācijas jautājumu ievērošanu ir nepieciešams apskatīt gan no ES fondu izmaksu 
attiecināmības viedokļa, gan no komercdarbības atbalsta viedokļa; 

 vispārīgs princips finansējuma demarkācijai ir:  
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 nepieļaut vienādu izmaksu finansēšanu no dažādām ES fondu aktivitātēm, 
izņemot gadījumos, kad tehniski ir pierādīta nepieciešamība veikt šādus 
ieguldījumus, lai sasniegtu projekta pamata mērķi; 
 piemērojot papildinātības principu, pēc iespējas atbalstīt kompleksus 
risinājumus, kad viena projekta ietvaros iekļautās aktivitātes papildina citā 
projektā iekļautās (piemēram, ūdensvada rekonstrukcija VIDM pārziņā esošās 
aktivitātes ietvaros un ceļa seguma rekonstrukcija pilnā platumā RAPLM 
pārziņā esošās aktivitātes ietvaros); 

 gadījumā, ja pašvaldība plāno veikt ieguldījumus ūdensvada un kanalizācijas 
infrastruktūras atjaunošanā RAPLM vai SM pārziņā esošās aktivitātes ietvaros, tai 
projekta iesniegumam ir jāpievieno sabiedriskā pakalpojuma sniedzēja izdotie 
tehniskie noteikumi par plānotajiem rekonstrukcijas vai renovācijas darbiem atbilstoši 
normatīvajos aktos noteiktajām prasībām un eksperta vides pārraudzības jautājumos 
sniegtais atzinums par šādu tehnisko prasību pamatotību; 

 RAPLM un SM turpinās sarunas ar FM Komercdarbības kontroles departamentu un 
Sabiedrisko pakalpojumu regulatoru par komercdarbības atbalsta un sabiedrisko 
pakalpojumu tarifu noteikšanas jautājumiem. 

Koordinācijas padome nolemj pieņemt zināšanai informāciju par š.g. 23.februārī organizēto 
starpinstitūciju sanāksmi par ES fondu aktivitāšu papildinātību. 

A.Andreičika informē, ka nākamā Koordinācijas padomes sēde plānota š.g. 8.aprīlī 
plkst.14:00, kuras darba kārtībā šobrīd ir jautājums par Ventspils pašvaldības projekta ideju 
„Ventspils pašvaldības izglītības iestāžu infrastruktūras uzlabošana”. 

 
 
Sēdi slēdz plkst. 14:56 
 
 
 
Koordinācijas padomes vadītāja –  
valsts sekretāra vietnieka p.i.       A.Andreičika 
 
 
 
 
 
Protokolēja A.Vanaga-Poriķe 


